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Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens avelskommitté, SKK/AK, 2024-
09-03. 

 
Det justerade protokollet redovisar vad som har avhandlats vid mötet. Beslut som fattats kan 
bli föremål för ändring av SKKs centralstyrelse.  
 

Närvarande: 

Ordinarie ledamöter: 

Karin Brostam Berglund (ordförande), Lars Ramberg (vice ordförande), Maija-Leena Eloranta, 
Mikaela Sandbacka (deltog under mellan §77, §80–81), Liselott Ringman, Camilla Andersson, 
Elisabeth Rhodin, Maria Dahlberg och Maria Lönnhammar 
 

Adjungerade: 

Helena Skarp, Anne Bucksch, Sofia Malm Persson, Petra Waleij (deltog under §67-§73, §79) 
 

Journalistisk bevakning: 

Jenny Widebeck  
 

Anmält förhinder:  
 

Protokoll 

Linda Widebeck 
 

§ 67  Mötet öppnas 

Karin Brostam Berglund hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat.  

 

§ 68  Val av justerare 

Maria Lönnhammar utsågs att jämte ordförande justera dagens protokoll. Vald 
justeringsperson ska vara insatt i aktuella dispensärenden för att kunna redogöra för dessa 
vid kommittémötena. 

 

§ 69   Fastställande av dagordning  

Dagordningen fastställdes.  
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§ 70  Ekonomisk rapport 

Mötet informerades om att det inte så mycket som hunnit hända efter sommarens 
ledigheter och därmed inte innehåller några större förändringar från föregående möte. Det 
noterades att det ekonomiska läget är fortsatt ansträngt.  

 

§ 71  Föregående protokoll 

Kommittén gick igenom föregående protokoll och lade det därefter till handlingarna. 
 

§ 72   Beslut från SKK/AKs verkställande utskott 

a) Registreringsregler för pudel  

Med anledning av den uppdaterade rasstandarden för pudel (fr o m 2024-08-01) beslutade 
SKK/AKs verkställande utskott den 24 juli 2024 ett antal förändringar i SKKs 
registreringsregler. Förändringarna innebär bland annat att det numera finns 16 olika 
färgvarianter som är godkända istället för 5. SKK/AK noterade att avkomma registreras som 
den färg de uppvisar. Vid parning mellan enfärgad och flerfärgad individ blir dock alla valpar 
markerade så att det blir spårbart att det finns flerfärgade individer bakom dem. Dessa kan 
omregistreras som enfärgade utan markering om genetiskt test påvisar att hunden inte bär 
anlag för någon genvariant som kan ge flerfärgad avkomma. Ändring av kategori, enfärgad 
eller flerfärgad, på pudel sker först efter hörande med Svenska Pudelklubben. Tilläggen finns 
att läsa i sin helhet i SKKs registreringsregler. 
 

§ 73  Bordlagda ärenden 

a) 2022 5 § 95 b) Bildandet av egen rasklubb för flerfärgade pudlar 

SKK/AK noterade att den nya rasstandarden för pudel började gälla fr o m 1 augusti 2024. 
SKK/AK diskuterade den nya standarden i relation till ärendet om att bilda en egen rasklubb 
för flerfärgade pudlar. Bland annat ifrågasattes behovet av och lämpligheten i att bilda en 
egen rasklubb nu när standarden tillåter även flerfärgade färgvarianter. SKK/AK beslutade 
att remittera frågan till Svenska Pudelklubben och efter yttrande från specialklubben 
diskutera frågan vidare.  
 
Kommittén hade även tagit emot en skrivelse från representanter av den fristående klubben 
för flerfärgade pudlar. Av skrivelsen framgår bland annat önskemål om att SKK ska registrera 
pudlar som ett fåtal länder har valt att kalla Chien Particolore à Poil Frisé, CPPF. Petra Waleij 
förtydligade att SKK aldrig registrerat en import som i stamtavlan är en CPPF utan att det 
alltid har framgått av stamtavlan att det är en pudel för att registrering ska göras. Vidare 
föredrog Petra att hon varit i kontakt med Finska samt Danska Kennelklubben angående 
registrering där Finland inte registrerar CPPF som pudel medan Danmark valt att framöver 
registrera som pudel med kravet att de ska vara registrerade som CPPF innan 2024-08-01. 
Frågan är ställd även till Norska Kennelklubben men där har inget svar inkommit. Gällande 
förfrågan om att registrera CPPF betonade SKK/AK att tillvägagångssättet för att registrera 
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en sådan hund är att landet hunden är registrerad i får göra en omregistrering där det 
framgår att det är en pudel. Därefter kan en ansökan om att registrera importerad hund 
skickas till SKK. SKK/AK ansåg att det är viktigt att få med Svenska Pudelklubbens åsikt i 
frågan, och beslutade att begära in ett yttrande från klubben.  
 
Vidare framgår det av skrivelsen att det finns hundar importerade från Ryssland, innan 
krigsutbrottet och beslut om sanktioner, som i stamtavlan benämns som CPPF. Skribenterna 
önskar att SKK gör undantag från beslutet om registreringsförbud efter hundar importerade 
från Ryssland. Då sanktionerna gentemot Ryssland inte är ett beslut taget av SKKs 
avelskommitté beslutade SKK/AK att delegera ärendet till SKKs uppfödarkommitté, UpK.  
 

b) 2023 - 2 § 32 e) Begränsa antalet kullar på hamiltonstövare 

Inget nytt har inkommit från Svenska Stövarklubben. Ärendet är därmed fortsatt bordlagt.  
 

c) 2023 - 5 § 99 c) Inkorsningsprojekt/program för drentsche patrijshond  

Inför dagens möte hade Svenska Drentsche Patrijshondklubben, SDPK, inkommit med en 
uppdaterad ansökan om inkorsningsprojekt för drentsche patrijshond. Rasklubben skriver i 
sin ansökan att det är en liten ras (drygt 4000 hundar i världen och 130–150 i Sverige) med 
snäv avelsbas, låg genetisk variation och tilltagande hälsoproblem, särskilt i hemlandet vad 
gäller epilepsi.  

 
SKK/AK fann projektplanen mycket väl genomarbetad och anser projektet angeläget. 
Rasklubben har utfört ett ambitiöst arbete med att ta fram en nulägesanalys för rasen samt 
göra en plan för inkorsningsprojektet. SDPK har varit mån om att inkludera uppfödare i 
arbetsprocessen och projektet är väl förankrat inom klubben och hos dess medlemmar. Det 
har visat sig finnas ett stort intresse bland klubbens medlemmar, såväl som hos valpköpare 
och uppfödare. SKK/AK kunde dock konstatera att det fortsatt finns delar att arbeta med och 
förde en diskussion angående kontakt med Raad van Beheer angående projektet.  

 
SKK/AK beslutade efter diskussion att godkänna projektet enligt klubbens projektplan. 
Vidare uppdrogs till Karin Brostam Berglund att tillsammans med sekreteraren författa ett 
brev att skicka till Raad van Beheer innehållande information om projektet med möjligheten 
för den nederländska kennelklubben att inom en rimlig tidsram inkomma med synpunkter.  
 

§ 73 c) 2023 - 5 § 99 c) Inkorsningsprojekt/program för drentsche patrijshond förklarades 
omedelbart justerad 

 

d) 2024 2 § 34 c) Förändrade regler för avelsspärr 

Vid AK-2 2024 tog SKK/AK del av ett underlag med förslag på tillägg för att spärra en hund 
för avel. Det förslag som presenterats för kommittén omfattar bland annat en formulering 
gällande mentalitet och SKK/AK beslutade därmed att hämta in yttrande från Kommittén för 
hundars mentalitet, KHM, innan vidare hantering. Ärendet är därmed fortsatt bordlagt med 
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en notering om att hundägare alltid kan söka dispens hos kommittén gällande avelsspärrar. 
 

e) 2024 2 § 34 b) SKK/AKs synpunkter kring befintlig information på sidan Köpahund 
och tankar kring vad som saknas  

Representanter från arbetsgruppen för att ta fram en skrivelse rörande Köpahund 
presenterade ett utkast som SKK/AK såg över. Skrivelsen har förmedlats till fler kommittéer 
inom organisationen, bland annat UpK och JhK. SKK/AK förde en diskussion och noterade ett 
flertal förslag på tillägg till skrivelsen och beslutade att alla ledamöter förmedlar sina förslag 
senast den 15 september och att ett uppdaterat förslag därefter lämnas till sekreteraren. 
Det nya förslaget lyfts till SKK/AKs möte i november.   
 

f) 2024 2 § 35 b) Ansökan från Bichon Havanais & Bolognese Club om hälsoprogram 
för hjärta 

SKK/AK informerades om att Anna Björklund kallat till möte den 9 september med 
representanter från kansliet, SKK/AK, hjärtspecialister vid Universitetsdjursjukhuset i 
Uppsala däribland Jens Häggström, Bichon Havanais & Bolognese Club, Chihuahuacirkeln 
samt Svenska Dvärghundklubben. Det har även inkommit ett yttrande från specialklubben 
angående hälsoprogrammet. SKK/AK noterade att ärendet hålls fortsatt bordlagt till dess att 
mötet ägt rum.  
 

§ 74  Arbetsgrupper och uppdrag 

SKK/AK såg över pågående arbetsgrupper och dess uppdrag.  
 

§ 75  Arbetsgruppen för rashundars sundhet, AG-RS 

Lars Ramberg föredrog att arbetet inom gruppen fortskrider. Fler möten har arrangerats och 
kommittén tog del av minnesanteckningarna. Vidare rapporterades att arbetet med att ta 
fram exteriöra målbilder är klart och SKK/AK fick ta del av bilderna som presenteras för 
Centralstyrelsen den 10 september. Arbetsgruppen planerar att genomföra digitala träffar 
för berörda klubbar under hösten.  
 
§ 75 Arbetsgruppen för rashundars sundhet, AG-RS förklarades omedelbart justerad.  
 
§ 76  Avtalsanslutna klubbar 

a) Avtalsanslutna klubbar med och utan rasansvar 

Sekreteraren informerade att sedan senaste mötet så har avtalsanslutna klubbar utan 
rasansvar fått information om vem deras kontaktperson från kommittén är. Utöver det har 
Föreningskommitténs sekreterare kontaktats angående att det är ganska många klubbar 
som har rasansvar men inte någon klubbtillhörighet samt att det ska bildas en gemensam 
arbetsgrupp mellan kommittéerna. SKK/AK noterade en klubb där rasansvaret fråntagits och 
noterade att inget protokollsutdrag nått kommittén. SKK/AK betonade att det är viktigt att 
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kommittén informeras när det sker förändringar avseende rasansvar och delegerade till 
sekreteraren att förmedla det till Föreningskommittén.  

 

§ 77  Rasspecifika avelsstrategier, RAS 

a) Inkomna RAS 

SKK/AK såg över listan över inkomna RAS.   
 

b) RAS för fastställande 

Till dagens möte hade fyra RAS-dokument granskats och föreslagits för fastställande. 
 

• Chinese crested dog  

• Pudel 

• Labrador retriever 
 
SKK/AK diskuterade vardera RAS-dokument och beslutade efter diskussion att fastställa RAS-
dokumentet för chinese crested dog, pudel och labrador retriever.  
 
Kommittén noterade att det finns RAS-dokument som inför dagens möte var nära att kunna 
fastställas. SKK/AK beslutade att ge dessa klubbar möjlighet att färdigställa sina RAS-
dokument och skicka in för fastställande. Eftersom SKK/AK inte kommer att ha något mer 
möte förrän i november blir det beslut som fattas per capsulam. SKK/AKs granskare skickar 
RAS-dokumenten med utlåtanden till sekreteraren senast den 26 september för att beslut 
ska kunna tas den 3 oktober.  
 
§ 77 Rasspecifika avelsstrategier, RAS b) RAS för fastställande förklarades omedelbart 
justerad. 
 

§ 78  Utbildning   

a) Föreläsningar 

SKK/AK hade till dagens möte fått in en förfrågning om att få hjälp med en digital föreläsning 
för Shiba No-Kai. Temat för föreläsningen är klubbens hälsoprogram för höftledsdysplasi, 
HD, samt få mer information rörande att utvärdera hälsoprogram. SKK/AK beslutade att 
Maria Dahlberg stöttar klubben.  

 

b) Webbinarier  

Anne Bucksch föredrog arbetet med att planera in höstens webbinarier. Det som berör 
kommitténs område är inledningsvis att Erling Strandberg föreläser den 24 oktober om 
mentalitet – arv & miljö samt att Anna Björklund tillsammans med två ögonspecialister den 7 
november kommer prata om hur en ögondiagnos påverkar hundens avelsvärde samt 
informera om ändrade rutiner vid ögonlysning i samband med den planerade övergången till 
ECVO-intyg samt. Webbinarierna spelas in och kan ses i efterhand via SKKs youtubekanal. 
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c) Digitala ras och specialklubbsträffar 

Med anledning av att vårens digitala ras- och specialklubbsträff med temat att arbeta med 
RAS snabbt blev fulltecknad med lång reservlista arrangeras den 1 oktober en repris. Anne 
Bucksch och Maija-Leena Eloranta föreläser under träffen. Senare under hösten planeras en 
träff om avelsfunktionärens roll och innebörden av rasansvar, med Camilla Andersson och 
Maija-Leena Eloranta som föreläsare och diskussionsledare. 

 

d) Avelsfunktionärsutbildning hösten 2024 

Den 12–13 oktober arrangeras helgkurs för avelsfunktionärer. På grund av 
besparingsåtgärderna finns inte utrymme för en fysisk utbildning. Då utbildningen till 
Diplomerad avelsfunktionär efterfrågas från många klubbar vill kommittén ogärna ställa in 
helgkursen och har i stället valt att genomföra den i digital form denna gång och hoppas att 
det ska underlätta deltagandet för de som har svårt att ta sig till Stockholm. SKK/AK 
delegerade till kansliet att ta fram en lämplig anmälningsavgift som täcker kostnaderna för 
utbildningen. 

 

e) Avelskonferens 2025 

SKK/AK diskuterade möjligheterna till att arrangera en avelskonferens 2025 och 
konstaterade att det ännu är för tidigt att avgöra om det med anledning av 
besparingsåtgärder kommer vara möjligt att genomföra en konferens 2025.  
 

§ 79  Ärenden 

a) Svenska Lapphundklubben  

Förelåg flera inkomna ärenden rörande svensk lapphund. En rapport angående 
hälsoprogrammet för HD, ett mejl angående möte för att diskutera inkorsningsprojekt samt 
ett mejl angående ohållbar situation i ras- och specialklubb.  
 
Av rapporten angående hälsoprogrammet för höftledsdysplasi, HD, framgår att klubben 
önskar behålla befintligt hälsoprogram på nivå 2. SKK/AK noterade informationen och 
tackade för rapporten.  
 
Angående inkommit mejl om att arrangera ett möte för att diskutera inkorsningsprojekt 
beskriver klubben att utöver representant från SKK/AK bör även representant ur 
specialklubben delta samt representant från annan rasklubb som tidigare drivit 
inkorsningsprojekt. SKK/AK diskuterade frågan och noterade att det sist inkomna mejlet 
beskriver en ohållbar situation mellan ras- och specialklubb där rasklubben önskar ett möte 
med representanter ur ras-, specialklubb, Avelskommittén och Föreningskommittén. Med 
anledning av den beskrivna situationen anser SKK/AK att ett möte angående 
inkorsningsprojekt inte kan vara aktuellt innan situationen i klubben är löst. SKK/AK 
betonade att den ohållbara situationen i klubben bör vara Föreningskommitténs område att 



  

SKK/AK nr 4–2024 
2024-09-03 

Sida 7/14 
 
 

 
hantera och beslutade att Karin Brostam Berglund tar kontakt med kommitténs ordförande. 
Därmed bordläggs ärendet rörande inkorsningsprojekt.  
 

b) Ansökan om erkännande av polski spaniel mysliwski på nivå 2  

Till kommittén har det inkommit en ansökan om erkännande av rasen polski spaniel 
mysliwski på nivå 2. En ansökan på nivå 2 avser möjligheten att bedriva avel med rasen i 
Sverige och att hundarna registreras i SKKs Annexregister utan avelsspärr, förutsatt att 
individen uppfyller de krav och regler som kan finnas för rasen. SKK/AK noterade att en 
sådan ansökan ska innehålla en motivering avseende om och i så fall varför aktuell ras ska 
erkännas som en separat ras eller som en variant av en redan existerande ras samt en 
rasspecifik avelsstrategi, RAS, innehållande avelsmål och avelsstrategier för ett långsiktigt 
hållbart avelsarbete med avseende på bland annat genetisk variation. 
 
SKK/AK hade inför mötet läst igenom de underlag som ansökande person bifogat. Bland 
annat noterade kommittén att ansökan inkommit från en privatperson och ställde sig 
frågande till om det finns fler hundägare i Sverige av rasen som står bakom ansökan. Vidare 
saknar kommittén en tydligare motivering till varför hundrasen ska erkännas på nivå 2. Av 
övrigt underlag så saknas en utförligare plan för hur det ska bildas en tillräcklig avelsbas samt 
dokumentation över antal tillgängliga potentiella avelsdjur i Sverige och planerade importer. 
SKK/AK noterade att det i dagsläget finns 6 hundar registrerade i SKKs stambok vilket inte är 
en hållbar bas att basera ett avelsarbete på. Det skulle även vara önskvärt med en större 
tydlighet i hur hundarnas bruksduglighet ska testas.  
 
SKK/AK beslutade därmed att bordlägga ärendet och begära in ovan listad dokumentation. 

 

c) Input från generella exteriördomarkonferensens gruppdiskussioner 

Förelåg underlag från den generella exteriördomarkonferensens gruppdiskussioner. SKK/AK 
noterade informationen. 

 

d) Skrivelser från Svenska Taxklubben 

Liselott Ringman anmälde jäv och deltog inte i beslutet.   
 
Svenska Taxklubben, SvTK, hade till dagens möte inkommit med två skrivelser till kommittén. 
Den första skrivelsen handlar om användningen av Intervertebral Disc Disease, IVDD, som 
term. Klubben anser det problematiskt med benämning av sjukdom genom ordet disease. 
Klubben menar på att hundarna inte alltid har kliniska problem av sina förkalkade diskar och 
befarar att uppfödare och hundägare ska hamna i orimliga situationer när det t. ex sker en 
juridisk prövning. SKK/AK betonade att det är ett väl inarbetat begrepp som inte kan raderas 
helt från material och SKKs webbplats. Kommittén noterade även att hanteringen är 
densamma som inom höftledsdysplasi, HD, där hundar kan vara graderad med t. ex HD-grad 
C men inte ha några kliniska symtom. Sofia Malm Persson föredrog bakgrund till hur andra 
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länder, bl a Storbritannien och våra nordiska grannländer, använder begreppet på sina 
webbplatser. I Storbritannien används begreppet i stor omfattning, men i norden är det inte 
lika utbrett. SKK/AK diskuterade frågan vidare och beslutade att uppdra åt kansliet att se 
över hur vi använder begreppet på webbplatsen.   

 

Den andra skrivelsen handlade om registrering av resultat från gentest för normalgen (N-
gen) i genen FGF4-12 och möjligheten att söka om hälsoprogram på nivå 1. Klubben 
beskriver att vid undersökning av taxar, och andra raser med högre risk för diskbråck än 
genomsnittsrasen, har upptäckts ett samband med en mutation i FGF4-12. Klubben beskriver 
ärftliga diskbråck som taxens största hälsoproblem, men att nedärvningen alltid har antagits 
vara polygen. Tidigare studier har visat att den här mutationen finns i dubbel uppsättning 
(homozygot form) hos i princip alla taxar. Enligt SvTK har det visat sig att det inte stämmer i 
de nordiska länderna, utan att det finns en del individer med normalgenen. SVTK har därför i 
samarbete med Norske Dachshundklubbers Forbund testat 159 svenska taxar och resultatet 
visar att det i stickprovet av den svenska populationen är 22% som bär N-gen, med stor 
variation mellan varianterna. Andelen taxar med N-gen i Sverige följer övriga länder i 
Norden. Störst andel N-gen finns hos korthårig och strävhårig tax av storleken normal. I de 
mindre varianterna på korthårig och strävhårig finns nästan ingen variation alls.  

SKK/AK diskuterade frågan ingående och ser en risk i att användandet av DNA-testet skulle 
utesluta många hundar ur aveln, och eventuellt leda till överanvändning av ett fåtal 
individer, särskilt med tanke på den mycket höga frekvensen av mutationen i rasen. Även om 
forskning visat ett samband mellan den muterade genvarianten i FGF4-12 och risk för 
diskbråck är detta att betrakta som en form av risktest för en komplex sjukdom. Det finns en 
stor andel av taxar som är homozygota för riskgenen och aldrig utvecklar diskbråk. I det 
underlag som SvTK skickat in till SKK/AK framgår att 236 av 421 taxar som både ryggröntgats 
och DNA-testats var homozygota för mutationen och trots detta hade 0 till 2 förkalkningar.  
SKK har generellt en restriktiv hållning vad gäller central registrering av resultat från DNA-
tester för att undvika felaktiga prioriteringar i avelsarbetet. Detta gäller särskilt tester den 
nedärvningen är polygen/komplex. Kommittén påminner dock om att ras- och specialklubbar 
kan föra egna register över resultat från DNA-test som inte registreras centralt hos SKK. Vid 
tillämpning av testet är viktigt att SVTK informerar sina medlemmar om att detta är ett 
risktest för en åkomma med komplex arvsgång och tydliggör vilka begränsningar detta 
innebär. SKK/AK förordar även att klubben fortsatt arbetar för att ägare av tax ryggröntgar 
sina hundar. Ryggröntgen är det verktyg som i dagsläget är mest utvärderat och 
rekommenderat i urvalet för att minska förekomsten av diskbråck hos rasen. SKK/AK 
beslutade därmed att avslå klubbens önskemål om att införa ett hälsoprogram på nivå 1. 
 

e) Förfrågan från SKKs föreningskommitté angående lämplig specialklubb för hundras 

Inkommen förfrågan från SKKs föreningskommitté, FK, om att uttala sig om lämplig 
klubbtillhörighet för rasklubb som önskar bli avtalsansluten till SKK. SKK/AK diskuterade 
frågan om att rekommendera lämpliga specialklubbar vid föregående möte och hänvisade då 
till att kommittén inte anser sig ha tillräckligt med kunskap om hundrasen för att uttala sig. 
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SKK/AK beslutade därmed att inte uttala sig om lämplig specialklubb och delegerade till 
sekreteraren att informera Föreningskommittén.  

 

§ 80   Hälsoprogram 

a) Införandet av ny nivå för hälsoprogrammet RFG-Scheme 

Vid CS nr 3–2024 beslutades att godkänna SKK/AKs förslag om att höja hälsoprogram för 
RFG-Scheme rörande raserna engelsk bulldogg, fransk bulldogg och mops till nivå 2 från och 
med 1 januari 2025.  
 
Förelåg ett antal inkomna frågeställningar rörande praktiska frågor angående höjningen av 
nivån på hälsoprogrammet. En av dessa frågor rör längden på giltighetstid för 
undersökningen. För SKKs hälsoprogram som avser progressiva sjukdomar gäller att ett 
undersökningsresultat inte får vara äldre än 1 år. Kommittén noterade att Storbritannien har 
en giltighetstid på 2 år för RFG-Scheme. SKK/AK diskuterade frågan ingående och med 
anledning av att det är ett nytt hälsoprogram samt att RFG-Scheme i Storbritannien har en 
giltighetstid på 2 år beslutade kommittén att införa en giltighetstid på 2 år med en 
utvärdering efter 5 år, dvs 2030-01-01.  
 
Vidare diskuterade SKK/AK möjligheten till att söka dispens för sperma som redan finns 
lagrad efter hanhundar som inte längre lever och därmed inte kan undersökas. SKK/AK 
noterade att praxis är att gällande registreringsregler gäller lika för alla hundar som vid en 
given tidpunkt bidrar med sina arvsanlag till kommande generation, dvs de gäller även för 
lagrad sperma. Detta förfarande tillämpas för alla övriga hälsoprogram inom SKK. SKK/AK 
beslutade därmed att inte införa någon generell dispens för lagrad sperma, men vill påminna 
om att det alltid finns möjlighet att söka dispens från SKKs registreringsregler i enskilda fall. 
Vid ansökan om en sådan dispens får uppfödaren motivera varför den aktuella tilltänkta 
parningskombinationen, trots att aktuella undersökningsresultat saknas, kan förväntas bidra 
till det avelsmål som råder vid tidpunkten för dispensansökan. Yttranden inhämtas från såväl 
ras- som specialklubb innan beslut fattas av SKK/AK. 
 
SKK/AK hade till dagens möte även tagit emot frågor angående vad som gäller för utländska 
avelsdjur. SKK/AK betonade att samma regler gäller RFG-Scheme som övriga hälsoprogram 
på nivå 2, dvs att hundarna ska vara undersökta enligt RFG-Scheme metoden eller 
motsvarande. En kopia av intyget bifogas vid registrering av valparna. SKK/AK noterade att 
om intyg saknas finns möjligheten att hos kommittén söka dispens. Kommittén beslutade att 
införa en informationstext om detta i SKKs registreringsregler under respektive ras. Själva 
utformandet av texten uppdrogs till kansliet att ta fram och därefter lämna över till SKK/AKs 
verkställande utskott för beslut. 
 
Förelåg en skrivelse från Fransk Bulldogg Klubb gällande införandet av hälsoprogram för 
RFG-Scheme på nivå 2. Av skrivelsen framgår bland annat att rasklubben skickat en 
handlingsplan till specialklubben. SKK/AK önskade förtydliga att den handlingsplan som CS 
beskriver i beslutet inte rör rasklubben utan den tidigare arbetsgrupp som kallades AG-RS. 
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Dåvarande AG-RS låg inte delegerat under SKK/AK som det idag gör. SKK/AK betonade även 
att ett informationsbrev skickats ut till ägare av de berörda raserna. Skrivelsen anses därmed 
vara besvarad.  
 
SKK/AK tog del av det brev som skickats ut till ägare av berörda raser med anledning av 
höjningen av hälsoprogrammet. Kommittén var eniga om att det var ett bra utskick och 
delegerade till kansliet att under hösten skicka ut en påminnelse till ägare av berörda raser 
om vad som gäller efter årsskiftet.  
 
§ 80 Hälsoprogram b) Införandet av ny nivå för hälsoprogrammet RFG-Scheme förklarades 
omedelbart justerad. 

 

b) Ansökan om hälsoprogram (nivå 1) för prcd-PRA hos russkaya tsvetnaya bolonka 

Det förelåg en ansökan från Svenska Russkaya Tsvetnaya Bolonkaklubben, SRTBK, genom 
Svenska Dvärghundklubben, SDHK, om att införa hälsoprogram för prcd-PRA på nivå 1 
(registrering av resultat) för russkaya tsvetnaya bolonka.  
 
Sekreteraren informerade om att komplettering begärts med information om ifall det finns 
hundar som är konstaterade med PRA vid ögonlysning samt är DNA-testade avseende prcd-
PRA, detta då det saknades i ansökan. Då kompletteringarna inte inkommit till dagens möte 
beslutade SKK/AK att bordlägga ärendet.  
 
§ 81  Dispensärenden 

a) Dispensansökan gällande ED-2 på clumber spaniel 

Ansökan om att genomföra en parning med en ED-belastad clumber spaniel. Den beskrivna 
kombinationen utgörs av en tik med ED-grad 2 samt hanhund med ED-grad 0. Hundägaren 
beskriver i sin ansökan att det under senare år inte fötts så många valpkullar inom rasen 
samt att den tilltänkta kombinationen kan tillföra ny variation till Sverige. Yttrande har 
inhämtats från ras- och specialklubb där det framgår att tiken kommer ur en kull där 40% av 
de röntgade avkommorna har ED 0, vilket är betydligt sämre än rasmedelsnittet på 77,8%. 
Ett kullsyskon till tiken har även haft en valpkull där det finns individer fria på såväl armbågar 
som höfter, och därmed kan vara lämpliga att använda i avel. SKK/AK diskuterade ansökan 
ingående och med stöd i yttranden från ras- och specialklubb beslutades att avslå ansökan.  
 

b) Dispensansökan gällande parning med HD-belastad shiba 

Ansökan om att genomföra en parning med en HD-belastad shiba. SKK/AK noterade att 
hundrasen har hälsoprogram för HD på nivå 2 (krav på centralt registrerat resultat). Den 
beskrivna kombinationen utgörs av en tik med HD-grad C samt hanhund med HD-grad D. 
Hundägaren äger såväl tiken som hanen och beskriver bland annat i sin ansökan att tiken är 
värdefull i syfte att få en bredare genetisk mångfald inom rasen. Hanhunden har tidigare 
använts i avel, då med en tik med HD-grad B, dock har inte avkommorna efter den 
kombinationen uppnått ålder för att kunna genomföra HD-röntgen. Ras- och specialklubb 
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hade inkommit med yttranden om att tillstyrka ansökan. SKK/AK förde en noggrann 
diskussion i ärendet och kunde inte hitta tillräcklig motivering att använda en hane med HD-
grad D till nämnd tik. SKK/AK rekommenderar istället hundägaren att hitta en hanhund som 
inte är behäftad med höftledsdysplasi.  

 

§ 82  Konferensbidrag 

Bidrag inställda för 2024 enligt beslut vid AK-3 2024. Mötet noterade att två av tre bidrag 
som godkändes under 2023 inkommit angående utbetalning.  
 

§ 83  Utvecklingsfonden 

SKK har mottagit ansökningar från två projekt om medel från SKKs utvecklingsfond inom det 
område som SKK/AK förvaltar.  
 

a) Specialklubben för Skällande Fågelhundar  

Specialklubben för Skällande Fågelhundar har inkommit med en ansökan om finansiering av 
ett projekt för att utveckla det befintliga rasdataprogrammet för finsk spets och 
norrbottenspets. SKK/AK diskuterade ansökan och noterade att det handlar om en stor 
kostnad som främst ska användas till konvertering av användargränssnittet. Kommittén 
konstaterade att det handlar om mycket pengar till ett projekt som endast kommer att 
gynna ett fåtal raser. SKK/AK beslutade att avslå ansökan samt rekommendera klubben att 
undersöka om fler ras- och specialklubbar kan ha användning av programmet och därmed 
göra det möjligt för fler raser att gynnas av projektet och därmed dela på kostnaderna.  

 

b) Svenska Älghundklubben 

Svenska Älghundklubben har inkommit med en ansökan angående identifiering av samband 
och orsaker av älghundarnas ögonproblem. SKK/AK noterade att Svenska Älghundklubben 
2023 beviljats 50 000 kr ur fonden för finansiering av projekt för att öka antalet ögonlysta 
jämthundar. Ett antal tillfällen för ögonlysning skulle då arrangeras i samband med t. ex 
hundutställningar för att utröna den eventuella omfattningen av problemet. Kommittén kan 
inte se att någon återrapportering har gjorts från det tidigare bidraget. SKK/AK beslutade 
därmed att avslå ansökan med hänvisning till att bidrag getts klubben så pass nyligen samt 
påminde klubben om att inkomma med en återrapportering.   

 

§ 84  Information från ordförande, ledamöter och adjungerade 

a) Ordförande 

Karin Berglund Brostam informerade att arbetet i arbetsgrupperna rörande färg samt HD 
fortskrider.  Karin har även föreläst för Flatcoated retrieverklubbens avelsråd om 
erfarenheter från inkorsningsprojekt.  
 

b) Ledamöter 
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Maija-Leena Eloranta informerade att hon har blivit intervjuad av Hundsport Special inför en 
artikel om genetisk variation samt ska föreläsa för Svenska Polarhundklubben om 
grundläggande genetik, avelsriktlinjer, avelsverktyg, genetisk variation och DNA-tester.  

 

Elisabeth Rhodin ska föreläsa för Svenska Stabijhounklubben om avel i små populationer 
samt har blivit intervjuad av Hundsport om hur man som uppfödare ställer sig till genetisk 
variation.  

 

Liselott har föreläst för avelsrådet i Svenska Stövarklubben om avel i små populationer samt 
genetisk variation samt ska även föreläsa om samma ämnen under ett webbinarium öppet 
för alla medlemmar inom Svenska Stövarklubben. 

 

c) Adjungerade  

Helena Skarp informerade att hon deltagit i möte med jordbruksverket angående ny EU 
lagstiftning. Lagstiftningen omfattar såväl hundavel som hundhållning.  

 

Sofia Malm Persson informerade kring arbetet med nya SKK Hunddata. Den nya tjänsten 
kommer att lanseras i flera steg där den första versionen prioriterar bättre sök- och 
filtreringsfunktion samt vyn för enskilda hundar, t. ex stamtavlan och hälsoresultat. Flera av 
funktionerna som idag finns i SKK Avelsdata kommer i senare skede att föras över till det nya 
SKK Hunddata. Vidare informerade Sofia om forskningskonferensen om genetik i Helsingfors 
i juni där en artikel kommer att publiceras i Hundsport Special. Sofia tillsammans med 
Helena deltog även på Dog Health Workshop i samband med konferensen. Även denna 
kommer att avrapporteras i Hundsport Special. Lathunden för genetisk variation har 
översatts till engelska och kommer att publiceras på SKKs webbplats. Sofia och Helena har 
även varit på SLU med anledning av möte med arbetsgruppen för inkorsningsprojektet för 
cavalier king charles spaniel och bland annat träffat berörda forskare, representanter för 
klubben och föräldradjur samt två avkommor ur projektet.  
 

Linda rapporterade att hon efter önskemål från SKK/AK ska ta fram en egen kanal för 
kommittén i programmet Slack. Tanken är att ge kommittén möjligheten att på enklare sätt 
ha kontakt mellan möten.  
 

§ 85  Protokoll och protokollsutdrag 

a) Protokoll 

SKKs centralstyrelse, nr 3 2024 

SKKs exteriördomarkommitté, nr 3 2024 

SKKs föreningskommitté, nr 4 2024 

SKKs jakthundskommitté, nr 3 2024 

SKKs kommitté för hundars mentalitet, nr 2 2024 
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SKKs prov- och tävlingskommitté, nr 3 2024 

SKKs uppfödarkommitté, nr 2 2024 

SKKs utbildningskommitté, nr 3 2024 

SKKs utställningskommitté, nr 3 2024 

 

b) Protokollsutdrag 

Protokollsutdrag, CS-3-2024 § 85 Avelskommittén, AK § 58 b/2024. Hälsoprogram, Införande 

av ny nivå av hälsoprogrammet för RFG-Scheme 

Protokollsutdrag, CS-3-2024 § 85 Avelskommittén, AK b) Återremitterat ärende CS § 63 

a/2024 angående hälsoprogram för welsh corgi cardigan och welsh corgi pembroke 

Protokollsutdrag, CS-3-2024 § 85 Avelskommittén, AK e) Protokollsutdrag AK § 28/2024 

Bordlagda ärenden h) Skrivelse till CS avseende återremitterat ärende, AK 3/2023 § 54 b, 

Skrivelse om uppdatering av registreringsregler för MH 

Protokollsutdrag, CS-3-2024 § 85 Avelskommittén, AK g) Protokollsutdrag AK § 58 d/2024 

Hälsoprogram, Ansökan om hälsoprogram (nivå 2) för cerebellär ataxi, NCL-A, hos 

alpenländische dachsbracke 

Protokollsutdrag, CS-3-2024 § 85 Avelskommittén, AK h) Protokollsutdrag AK § 58 c/2024, 

Hälsoprogram, Ansökan om hälsoprogram (nivå 2) för patellaluxation hos prazsky krysarik 

 

 

§ 86  Övriga dokument till kommittén för kännedom 

• Inbreeding impact of litter size and survival in selected canine breeds  

• Minnesanteckningar från AG Färg den 9 april 2024 samt förslag till rutiner  

• Minnesanteckningar från DNA-gruppens möte den 21 maj 2024 

• Lathund för projekt rörande ökad genetisk variation översatt till engelska  

• European Council of the European Union – Welfare of cats and dogs: Council paves 
the way for first ever EU-wide law 
 

§ 87   Nästa möte  

SKK/AKs nästa möte är den 5 november och genomförs digitalt.  

 

§ 88  Mötets avslutande 

Ordförande Karin Brostam Berglund tackade ledamöterna för ett trevligt möte och 
förklarade mötet avslutat.   
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Vid protokollet 
Linda Widebeck 

 
Justeras    Justeras 
Karin Brostam Berglund   Maria Lönnhammar 
Ordförande    Ledamot 
 
 


